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Redaktøren har ordet 

Det er no blitt bestemt at Veg i Vest skal kame ut fire 
gonger i året til faste tider, 15. mars, 15. juni, 15. 
september og 15. desember. Med tida kan det og bli 
snakk om å gje bladet ut annan kvar månad. Når vi no 
held strengt på tidsfristane for å halda frekvensen for 
utgjevinga, kan det hende at det skortar på innhaldet i de1 
første utgåvene. Vi ber lesarane om å bere over med 
dette, og vonar at dei saman med redaksjonen kan slå av 
på ønskjet om mengde til fordel for ei fast utgjeving, i alle 
fall for dei første par utgåvene etter nyordninga. 

Vi kjem til å presentere eit område i kvart blad 
framover, og startar med Nordhordland. Kor vi legg lupa 
neste gong, vil tida vise. Følg med, følg med .... 

Bladet tar framleis meir enn gjerne imot tips frå alle 
kantar, innanfor alle tema. Vi vil gJerne reise meir ut i 
distnkta og skrive om og fotografere det som skjer der, 
men då treng vi og t1ps om kor vi skal leggje vegen. 

Red. 
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VEGSJEFEN 
HAR ORDET 

Nordhordland er på veg! 
Vegnettet i Nordhordland er 
blitt betre for kvart år. Alt 
neste år blir det opna fleire 
nye viktige vegsamband som 
Austfjordvegen og Fosenstr
aumen bru. Om ikkje lenge 
vil dei veglause grendene 
Toska, Molvik, Hosøy og 
øyane i Austrheim få fast veg
samband, og ferjesambandet 
til Fedje vil bli vesentleg inn
korta. 

Om 2-3 år kan Rv. 14 til 
Sogn opnast for 10 tonn aksel
trykk og 18 m vogntog. Sam
stundes blir ferjesambandet 
over Sognefjorden nesten 
halvert når vegen Instefjord
Ytre Opedal er ferdig. Reise
tida vil bli vesentleg innkorta 
og ferdsla vil auke. Tidleg i 
90-åra blir også ferjesamban
det i Indre OsterfJorden mest
halvert i lengde ved at fer
Jeleiet blir flytta frå Stamnes
til Gammersvik Samtidig blir
den nye vegen Dale - Voss
opna og gjev eit godt sam
band austover både over
Sogn og Hardanger. For store
deler av Nordhordland og

Ytre Sogn vil dette blir snøg
gaste vegen austover. 

Men det mest gledelege 
som har skjedd dette året var 
at Regjeringa skar igjennom 
og vedtok å byggje flytebrua 
over Salhusfjorden. Med dei 
rådgjerder som blir tekne er 
eg overtydd over at miljø
ulempene vil bli minimale. 
Skulle det likevel vise seg at 
ferskvasslaget 1 fjordane 
aukar, så kan vi ved omleg
ging av utløpet av ei eller 
fleire av dei største elvane, 
mest «skreddarsy» salt
mengda i overflatevatnet. 

Vi har laga ein plan som 
føreset at brua blir opna i 
1993. Rv. 14 gjennom Asane 
vil då vera utbygd til høg 
standard, og forholda ligg 
godt til rette for ei sterk øko
nomisk utvikling i Nordhord
land. 

Men det er ikkje berre 
Nordhordland som vil ha 
glede av Salhusbrua. Heile 
Hordaland, ja heile Vestlan
det, vil ha stor nytte av at vi 
kan kjøre ferjefritt mellom 

Halhjem og Sognefjorden. Det 
første ferjesambandet på 
Kyststamvegen er dermed 
avløyst av bru. 

Teknisk sett er det no mog
leg å avløyse nær sagt alle 
ferjesamband med bruer 
eller tunneler. Kanskje blir 
det mogleg å kjøre ferjefritt 
over Masfjorden og under 
Sognefjorden ein gong etter 
århundreskiftet. 

Med dei planar som no er 
vedtekne, vil Nordhordland få 
betre samband både mot sør, 
nord og aust. Så lenge lokal
båtane gjekk var det også 
godt samband mot sør-vest 
over Herdlefjorden. 

Også Askøybrua vil stå fer
dig tidleg i 90-åra. Det vil 
bety ei sterk økonomisk utvik
ling på Askøy med sterk 
folkeauke. Sjølv om det då er 
mogleg å kjøre ferjefritt mel
lom Askøy og Nordhordland 
gjennom Bergen, trur eg det 
er trang for eit nytt feriesam
band mellom Askøy og 
Holsnøy. 
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Bompengeringen har nå 
eksistert i l 1/2 år, og har 
blitt akseptert av de fleste. 
Fremdeles får både Bro
og tunnelselskapet og 
Vegvesenet mange 
henvendelser angående 
bompengeringen, men 
ennå har ingen klaget på 
bodenes utseende. Dette 
er det imidlertid 
vegvesenet nå er pålagt av 
Bergen Kommune; å rive 
bodene for deretter å sette 
opp nye, arkitekttegnete 
boder som skal være med 
på å forskjønne byens 
utseende. 

Bompengebodene som står rundt 
Bergen i dag, er kun midlertidige. 
Da Bro- og tunnellselskapet søkte 
om byggetillatelse høsten -85, ble 
det gitt tillatelse til at bodene kunne 
stå i 11/z år, men deretter måtte de 
erstattes med penere boder. Det var 
Tilsynsutvalget for byens utseende 
som uttalte at bodene så brakke
akt1g og midlerlldige ut, og tatt 1 be
traktning av at de skulle stå frem til 
århundreskiftet, ble vegvesenet på
lagt å legge frem et arkitekttegnet 
forslag ttl nye boder. fra kommu
nens side var noe av tanken bak at 
bompengeringen på det tidspunktet 
hadde en svært lav kurs blant ber
gensere, og at noen dekorative bo
der, for eksempel 1 form av m1maty
rer av Muren og gamle bygrensen-, 
kunne være med på å møre b1J1s
tene mer forsonlig stemt. Men for å 
være helt sikker på at dette påleg
get fra Ttlsynsutvalget for byens 
utseende ville bli fulgt opp. sup
plerte Bygnmgsrådet med et vedtak 
om at bodene skulle nves mnen 30. 
jum 1987. 

Akseptert 
Siden den tid har f1ere forhold end
ret seg. De fleste bergensere har 
etterhvert akseptert rmgen, og selve 
bodenes utformmg har aldri vært 
91enstand for kritikk Et annet. og 
gJerne vesenthgere argument mot 
en utsk1ftmng av bodene. er al bo 
dene krever et helt spesiell renhold 
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Kledningen på bodene er produsert 
i et plastbelagt stålmateriale som 
skal kunne stå imot slitasjen fra ve
gen, i tillegg til spyling under høy
trykk med svært sterke reng1ø
ringsm1dler. Gjennom vinteren blir 
bodene belagt med tykke lag med 
asfaltgrus som gjør bodene helt 
svarte Også resten av året blir bo
dene svarte, men er noe lettere å 
gjøre rene. Dette begrenser mulig
hetene med hensyn til valg av ma
teriale på kledning osv. 

En utskiftning på dette tidspunkt 
for å få bergensere til å lettere ak
septere rmgen, kan virke mot sm 
hensikt. Bompengenngen skal bestå 
i 13 år, frem til år 2000. Det er det 
lengste bodene vil stå, under for
utsetning av at hvis man finner en 
enklere måte å kreve mn pengene 
på, skal bodene fjernes tidligere. 
Hvis man nå satte opp dekorative, 
dyre boder kunne delte lett gt inn
trykk av at Bergen Kommune ville 
gjøre bompengeringen til en mer 
permanent ordnmg, og dermed 
skape større skepsis enn den som 
finnes 1 dag 

Begrenset plass 
Også når det gjelder selve plassen. 
er mulighetene svært begrenset 
med hensyn ti.l uformmg. Bodene 
har en bredde på 150. som er umu
hg å QJøre noe større. Man kan for· 
lenge bodene, men dette ville 
neppe gjøre bodene penere rent 

arkitektonisk. Det lar seg heller ikke 
gjøre å oppføre boder 1 f.eks. hvit 
murpuss, da bodene ganske fort 
ville bli svarte. Det som står igjen 
som en mulighet er å utforme en 
takkonstruksion i et materiale som 
kan stå for den kraftige rengJørin
gen. 

Når Statens vegvesen legger frem 
et arkitekttegnet forslag, blir det 
dermed opp til Bygningsrådet å 
vurdere om kostnadene og det nye 
utseende på bodene står 1 forhold til 
det man ønsker å oppnå. Politikerne 
som skal ta avgjørelsen represente
rer bergenserne, som skal betale 
regningen. Bare en gjenoppbygging 
av boder slik de ser ut i dag, vtl 
beløpe seg til ca. 3 mill kr., som er 
det samme som 30.000 månedskort 
eller 600.000 b1hster som løser en
keltbillett. Hvis bompengenngen må 
tre ut av funks1on i byggeperioden, 
vil det g1 en million i tapte mntekter 
hver uke. Hvis bodene skal få en 
mer md1v1duell utformmg, feks 
etter strøket hvor de er plassert, vil 
byggekostnadene kunne bit det 
dobbelte. Bompengeringen er 1 re
aliteten Bergen Kommunes eiendom, 
og Statens vegvesen vil bare stå for 
den rent praktiske utførelsen uten at 
det går over noen av statens bud
SJetter. Mtlhonene som i utgangs
punktet skulle gå til vegbygging, vil 
her gå til nye boder som skal stå 
der 1 maksimum 13 år. for så å bh 
fjernet hell og holdent. 



Her går vi til angrep på 
asfaltskitten med sterke 
oppløsninger og 
høytrykkssprøyter. 

Det er tykke lag med 
svan, seig masse som 
skal skre/les av bodene, 
før de får sin 
opprinnelige fn'ske 
oransje farge. 

Skal vi stoppe et 
øyeblikk og se pa før og 
etter før vi gir skitten 
nadestøtet? 
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MARTIN SØRENSEN - heile livet i 

Det er ikkje mange i dag som kan 
sei at dei har hatt ein arbeidsgjevar 
heile livet igjennom - ikkje ein
gong ein biarbeidsgjevar utanom. 
Til same sjeldne eksemplar høyrer 
og med at dei er sjeldan og aldri 
borte frå jobben, veks med arbeids
oppgåvene og vinn stadig ny kunn
skap. Dei påtar seg naturleg nye an
svarsområde, står på døgeret rundt 
og får og tid til familien, hus og 
hage. Og dei etterlet seg eit digert 
hol når dei går stad og blir pensjo
nerte, som ingen einskild person 
kan fylgje etter dei. 

Martin Sørensen er kanskje ein av 
dei siste som har hatt eit slikt ar
beidsliv. Om nokon uncirar korleis 
dei klarer det, må noko av forklå
ringa vere at for dei som starta livs
gjerninga med å byggje vestlands
vegar og tunnellar med nevane, blir 
det som kjem etter ein leik i saman
likning. 

Martin Sørensen starta I Statens 
Vegvesen s1 teneste 1 1935 som 
smedlærlmg pa Askøy. kor han var 
oppvaksen All I slutten av 30-ara 
var han 6g med og bygde veg 1 
Lussandsbergel som ligg før em 
kJem l!l Kvanndal 

Vegen skulle qa 60 meter over 
fjorden. oq v1 malle he11ge oppe 1 
fjellet oq bore ned 20 30 meter fo1 a 
11a vegbotnen Neclanfor vegen 
qJekk det stup loddrett ned. seier 
S0re11sen 

At elet matte 11erver uv stal 111 fo1 d 
IJYCJCJJe veqar er del mljell tvil om 
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Sørensen på rerrassen saman med husers kjæledegge, buhunden Frøya. 

Men del matte 6g armar av stål til 
for å bygge tunnellar på den tida. 
Under krigen dreiv Sørensen lllnnel
lar langsmed Eidf)ordvatnel. 

- Du far seie litt om korleis em
bygde tunnellar for hand, Sørensen 

- Ja. v1 starta med e1 forsk1ær1ng.
og slo først mn nokre natmgar. (sJå 
111) - det vil seie hol 1 45° vinkel.
De1 borte v1 aleine - heldt bore
slanga I den erne handa og slo un
derarmslag med feisel med den
andre Sa sprengcle v1 ut den biten.
og fortsatte med takhol. eller en
gelskmenn. som de1 6g vart kalla
Uei slo v1 og aleme Til slutt slo vi

l!gmarar. eil horisontalt hol I vegbot
nen. Dei var vi to om Når den salva 
gJekk. hadde v1 då e1l hol som var 
6.5 meter breidl og 4.5 meter høgt. 
og v1 var då komne omlag 2 meter 
mn 1 tunnellen. Så stod v1 på 
stemrøysa og starta opp att med nye 
takhol. 

- Det rna vel ha lall fryktelig
lang tid a lage tunnellar pa den ma
ten? 

- Ane,. alt skulle ga I em «Jækla»
fart. sa v1 Jobba pa skift Den eme 
lunnellen. som var 480 meter. var 
ferdig pa to ar 



- Men korleis var det å Jobbe i
tunnel!, når du ser på det i ettertid? 

Sørensen tenlqer seg vel om før 
han svarer, og em far ei aning om at 
tida ikkJe legg noko romantisk slør 
over hendmgane. 

- V1 spytta stein sa det klang 1
tunnelgolvet Og den emaste ly
skJelda vi hadde var nokre sma kar 
b1dlampar. som oste karbidstøv, sa 
v1 spytta beksvart karbid saman 
med stemen I tillegg vart lungene 
fylde med dynamittstøv At lungene 
heldt. var vel me1re naks enn noko 
anna Eg fekk meg em alvorleg hal 
skatarr av karbidlampa oq ellers sa 

mista eg jo høyrsla meir og meir 
med åra. Der var verken øyreklak
ker eller pustemaske på den tida. 
og heller 1klqe hJelm. 

Så eg var heldig, Til saman pa 
desse 52 åra har eg vel vare siuk 
mmdre enn to månader. 

- Men når folk iklqe var s1uke. sa
var det og fordi det var svelt 1 hel a 
bil SJllk, seier Sørensen. for det var 
1kk1e noko sJukepengar pa den lidd 
Om du knekte bema. sa fekk du 
nokie ører ifra Rikstrygdeverket -
om du vart skada over tid fekk em 
mgentrng. seier Sørensen 

T.v.: IJJusrrasjon av korleis ein bora
tunnell for hånd.

Nederst: På arbeid i tunnell nr. 2 langs 
Eidfjord-vatnet under kn·gen. Sørensen 
er nr. 2 frå høgre. 

Vedlikehaldet 

Mot slutten av krigen kom det smått 
om senn kompressorar 11111 1 arbei
det, og med åra var det mylqe som 
vart lettare i anleggsarbeidet. Men 
Sørensen fekk berre med seg star
ten på dei nye tidene, for like etter 
krigen kom han over i ved.likehal
del. Han køyrde brøytebil på Hard
angervidda, og dreiv vedl!kehald på 
grusvegane frå Eidfjord til Buskerud 
grense på sumarstid. Han gifta seg 
og busette seg i Øvre Eidfjord, me
dan han var oppsynsmannsassistent 
og semare oppsynsmann i Odda
området. 

- At eg kom over i vedlikehal
det, var ved eit tilfelle, seier Søren
sen. - Vi overtok nokre brøytebilar 
frå tyskarane etter krigen, og eg 
hadde sertifikat, og vart spurt om eg 
ville brøyte. Så då var det berre å 
prøve og finne ut korleis det skulle 
gjerast, seier han. 

Med tida vart det meir struktur på 
vedlikehaldet, frå dei oppretta ved
likehaldsområde etter krigen Ill 
samanslåmga i større område. 

- Då Røldal og Odda vart slått
saman 1 -66. vart det mm lodd å bli 
vegmeister for desse områda, seier 
Sørensen 

I denne st1ll111ga var han i 10 år, 111 
han søkte seg til Kvam i -76. 

S1dan desember -85 har han vare 
vegme1ster for Voss og Norheim
sundomrada. til han gJekk av 1 
februar 

Med em bakgrunn som Sørensen 
har hatt. er det naturleg at han krev 
mykJe av sme tilsette. Det går QJet
orcl om korleis Sørensen hamlar opp 
med brøytefolk som 1kkJe brøyte1 
silk som cle1 skal. for da hoppe1 han 
s1ølv opp t styrehuset og brøyte1 sa 
snøen fyk og etterpa seier han at 
sann skc1l det brøytast her' E1 anna 

Forts nesie side 
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HEILE LIVET I... 

Fra foregående side 

æressak for Sørensen 1 hans 
vegmeistertid, var reinhaldel av 
vegskilt og refleksar 1 tunnellane og 
andre vegmerkmgar. Pålitelege 
kjelder har fortalt at kvar fredag vart 
skilt og refleksar skurde så dei 
skein som ei sol. Sørensen ler litt 
beskjedent av å verte konfrontert 
med desse påstandane 

- Eg trur ikkje eg har forlangt for
mykje av arbeidsfolka, sjølv om vi i 
m1 tid arbeidde mykje hardare enn 
det som er vanleg i dag. Men eg 
memer at skal du sjå resultat av det 
du gjer, så må det Jobbast. Difor har 
eg 6g i desse åra helle tida halde 
på med driftstiltak og utbetrmgar og 
utvidingar på vegane om vinteren. 

Sørensen sin far og bror arbeidde 
1 Vegvesenet, og no har han ein son 
og em svigerson 1 samme etaten 
Heile livet har han sjølv vare i Veg
vesenet, og v1 dristar oss då til å 
stille det utgamle spørsmålet: - Kva 
har Vegvesenet tydd for deg? 

- Vegvesenet har vare em god
arbeidsgjevar-, og ein fast arbe1ds
gjevar, seier Sørensen alvorlig. Det 
har tydd det for meg at eg har aldri 
vore ein dag arbeidsledig 1 livet. 
Del har vore både krevjande og 
gjevande Eg har fått nye arbeids
oppgåver med åra, og det har vore 
spanande på den måten at ikkje lo 
dagar har vore like i alle desse åra. 

Eg har hatt glede av å Jobbe 
under seks vegsJefar. semasl Josef 
Martmsen, som er har selt umateleg 
stor pns pa Han har vore e1 god 
hJelp og stølte 1 alle de1 åra han har 
vore vegsJef 

Plutselig bryt han ut 1 etl stort 
sm1L - Men eg skal 1kkje nekte for 
al det betalte svært darleg de1 første 
åra, seier han. - Pa anleggsarbeid 
hadde vi 78 øre timen, og med akk
ord kom v1 opp 1 e1 krone. og 15 øre 
timen. Men med åra vart del JO 
betre, seier han. 

Så skulle em tru da, at Sørensen 
har vigd hede sitt !tv til Vegvesenet 
og aldn fåtl ltd lll noko anna. Men 
ogsa her overrasker han med em 
fysisk overlegenhet og em energi 
som gar unge menneske 1 dag em 
høg gang Huset I Norheimsund 
kJøple familien for 10 ar s1dan. og på 
de1 ara har bade hus og hage blitt 
forvandla under Sørensen sme ska
pande hender Her er murer I grå
stem bade her og der, lerrassar og 
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Det er nerver av stål hos desse karane som byggjer veg i Lussandberget. De ser 
riktig så avslappa ut i stupet, med [jorden 90 meter nedanfor. 

trapper og garasJe i gråstem, til og 
med e1t røykjehus har han murt opp, 
og eit eige hus kor han sliper stem 
Ja, for ved sida av alt så sliper han 
steiner, i llllegg til al han har sunge 
1 mannskor i alle år, og Jamvel vare i 
f)ernsynel og sunge gamle rallar
songar. I tillegg får han tid til bær
buskar og frukttre. og dyrker toma
ter i dnvhus. Og for tida held han på 
å restaurere em 70 år gama! vedovn. 

- Sørensen, du har ståll på for

Vegvesenet i alle år, aldn lete vere 
å ta telefonen om det var natt eller 
dag Korleis har du fåll l1da til å 
strekkje til? 

- He he, eg har tatt korte fenar
og Jobba resten av tida, svarer han. 
- Men med tida har eg fått fem
borneborn. 1 Vaksdal og 1 Bergen,
og de1 skulle eg gjerne ha vilJa litt
oftare. Så eg må nok tllsta at eg
lnvsl godt med pensJomstlilværel
og, seier Manlm Sørensen



�- ... ·
,. .... 

E1U1å har ingen personer kommet til skade som har brukt broene. Men 
kjøretøyene blir flere og større for hven år, samtidig som vi får flere 
gangbroer. Restene av gangbroen på Laksevåg minner oss om at det 
haster med å få gjon noe, for til nå har vi bare væn heldige ...... . 

(Foto: Bergens Arbeiderblad, innfelt BT) 

Kjøring med for høy last 

- et livsfarlig sjansespill
Av Marianne Bergvall 
Foto: Leiv Solberg og Erik Rønnvik 

Skolen er slutt for dagen, og små
bama fra folkeskolen strømmer ut 
av porten. Mange av dem skal over 
gangbroen på veg hjem. De fleste 
av dem tar seg god tid, og står og 
ser på trafikken som raser forbi 
under dem. I dag er det ingenting 
særlig å se, så de fleste har gått 

over. Tre jenter står igjen, vil se litt 
mer først. Hele broen rister hver 
gang et stort kjøretøy passerer 
under. Det kiler i magen, en fryde
full spenning for syvåringene. 

Etter en stund går de ned trappen 
på den andre siden. De ser ikke det 
svære vogntoget som nærmer seg 
broen med en høy stålcontainer på 
lasteplanet. Hadde de sett det, ville 
de blitt stående og se fordi den var 
uvanlig høy. De ville ikke trodd det 
var farlig, for de var jo på en 

gangbro som skal beskytte dem mot 
trafikken nede på vegen, det har 
læreren og foreldrene sagt. De små 
pikene står trygt på bakken idet 
vogntoget treffer broen. Stålcontai
neren knuser broen på et sekund. 
Betongelementene raser i bakken 
med et forferdelig brak. Når bråket 
legger seg, blir det helt stille. Alle 
elevene som står rundt og ser på, 
tenker det samme: for et øyeblikk 
siden sto jeg ope på broen ... 

Forts neste side 
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Kjøring med for ... 

Fra foregående side 

Broene er tryggest 
Når det er så viktig for Vegvesenet 
å øke si.k:kerheten for gangbroene, 
er det fordi alternativet, - å krysse 
vegbanen - kan være livsfarlig. Vi 
har ennå ikke hatt noen personska
der blant fotgJengere som bruker 
gangbroene, mens de fleste døds
ulykker for fotgjengere slqer på ve
gen Størstedelen av trafikkulykker 
hvor barn er mvolvert. er også på
kjørsler på vegen. Gangbroene har 
kommet opp på steder hvor det har 
vært spesielt farlig å krysse vegba
nen. En gangbro som ikke blir 
brukt, er en enda større risiko, fordi 
sjåførene er mmdre oppmerksom på 
fotQJengere på steder hvor det er 
gangbro. Faktisk er det svært mye 
farhgere å krysse vegbanen i nær
heten av gangbroer og fotgjenger
felt enn andre steder, nettopp fordi 
b1!tstene ikke regner med at det 
skal dukke opp fotgJengere på slike 
steder. 

Fordi gangbroene trafikkmessig 
er veldig sikre og alternativet er 
livsfarlig, er det viktig at vi nå kom
mer frem til løsnmger som gJør at 
fotQJengere kan føle seg helt trygge 
på broene. 

«Nesten-ulykker» 

Det var 26. Januar I år et vogntog 
lqørte ned gangbroen ved Valheim 
skole på Laksevåg. Det er første 
gang dette har hendt her i Horda
land, men det har vært mange pa
lqørsler og «nesten-ulykker». I Stav
anger ble gangbroen ved Forus 
lqørt ned i 1985. Her ble det satt 
opp en hmdermarkenng et godt 
stykke før broen for å markere høy
den. Vedlikeholdet i Stavanger opp
lyser at dette ikke har hatt den øns
kede virknmg, fordi høye vogntog 
na lqører ned hele galgen og der
etter k1ører pa broen. Det kan virke 
som om sJåførene tror at også høy
demarkermgen har en s1kkerhets
margm 1 forhold til selve hmderet. 
hvilket den ikke har 

I Haugesund ble en gangbro kJørt 
ned ved Gard skole pa nksveg 14 
for tre ar siden Da denne ble satt 
opp 1g1en ble den hke etter pakJøri 
1g1en og paført skader for sekssifrete 
beløp Andre ganybroer har bhtl 
pak1ørt og skadet (JJentatte ganger 
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Det har ennå ikke hendt ulykker 
med skolebarn eller andre som har 
brukt gangbroene 

Ingen grense 

Vegtrafikklovgivnmgen angir mgen 
grense for hvor høyt kJøretøyeVlas
ten kan være, bortsett fra §3, som 
sier at enhver skal ferdes hensyns
fullt, aktpågivende og varsomt. De 
fleste andre europeiske land har 
imidlertid en maksimal høydegrense 
på [ire meter. l medhold av trafikk
reglene blir tunneller og gangbroer 
merket med skill hvis de er under 
4.5 meter, hvilket de fleste lllnneller 
på Vestlandet er. Er de over denne 
høyden, bhr de ikke skiltet Det vil 
s, at enhver last på vegen som er 

( I .A 

over 4.5 meter. kan være l!vsfarhg 
for omgivelsene. 

Alle broer skadet 

Vegmester Gunnar Kråkenes på

Hop vegstasion ser daglig eksem

pler på uvettig lqørmg.

- Dette er et altfor stort problem,

som det snarest må komme en løs

nmg på. Det er omtrent ikke en

eneste gangbro i hele Bergens

området det ikke er skader på, sier

han - Omtrent samthge portaler på

Danmarksplass er blitt skiftet ut pa

under ett år Inne I tunnellene kJører 

de ned lamper og vifter I Eidsvåg-

Forts. side 23 
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NORDHORDLAND: 
' 

Eit spanande lågland '-,'----��W 
i sterk utvikling FEDJE 

!A�STR�M� ',,, /

- Nordhordland er eit lite distrikt, 
men det meste av området er låg
land som gjer distriktet rikelig høve
til utvikling, seier distriktsleiar Mag
nus Follevåg. - Det er vel eit av dei
låglandsområda i landet som er 
mest velegna for distriktsutbygging
og busetnad. Når vi no får nye bru
samband, blir det fastland og nært 
omland til Bergen. Det at området
ligg mot sjøen gjev høve til å byggja
nye havneanlegg osv. Både nord
over og sørover har vi ei låglands
line som er utan snø det meste av
året. Ja. i Nordhordland ligg alt til
rette, seier Follevåg.

«Oljevegane» 

li Utbygginga av det nye vegnet
tet i Nordhordland starta med 

dei såkalla «oljevegane». Fylket fekk 
t1lskot frå oljemdustnen som vart eit 
startskat til å få realisert vegar som 
elles ville bhtt sett ut I fjern framtid. 
Området har dyktige polltikarar som 
har klart å få finansiert restbeløpa 
ved tilskol, forskal og over ordinære 
budsjett. seier Follevåg. 

Den første av oljevegane var riks
veg 568 frå Vågseidet l1I Mongstad 
Vegen v1dare sørover frå Vågseidet 
ttl Knarv1k, riksveg 57. vart utbygd 1 
kJølvatnel av den første parsellen. 

E1l anna oljeprosJekt er Fosenstr
aumen bru med t1lførslevegar. som 
erstatter feI]esambandel Rossnes -
Hopland 

Når F'osenstraumen bru står ferdig 
om l 1/2 år. har dette då bhtt em v1k
t1g rmgveg for kommunane. Av 
andre ol1evegar kan nemnast veg til 
Baløy med mnkortmg av feqesam
bandet t1I FedJe 

Kystvegen 

li Nar rtY..sveg 14 fra Knarvtk
over Romarhe1msdalen ltl

Brekke vart vald som del av den 
såkalla Kystvegen frå Rogaland til 
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Møre og Romsdal. var det fordi 
denne traseen ville gje ferjefritt 
samband raskast. Vegvesenet byg
gjer no ny tunnel! frå Kringla til 
Vågsel, som skal stå ferdig innan to 
år. Vidare kjem der tunnel! frå 
Matre til Storevatn. Desse tunnellane 
vil korte ned reiseruta med omlag 
20 km. 

Austfjordvegen 

- Austfjordvegen frå krysset
- riksveg 14 ved Andås til Mas-
fjordnes skal stå ferdig neste år. Det
er Masfjorden kommune som har
kosta vegen. og Vegvesenet har
stått for planlegginga. I første om
gang er vegen kommunal, men vert
opna som fylkesveg.

Kvisti bru 

li - Når Kvisti bru åpnar 1
90-åra, vil Osterøy få eit fast

landssamband til Bergen som erstat
ter feI]a mellom Haus og Garnes.
Dersom det med lid og stundar
kjem tunnell gjennom Ulriken, v!l ein
frå Osterøy ha svært kort reisetid til
Bergen. Også dette området vil då
vere eit område i forandring, seier
Folievåg

Modalen 

li Det siste prosjektet som no
ligg på planstadiet 1 Nordhord

land er veg frå Romarheim til Slottet. 
Dette er ein kommunal veg. og 
kommunen har engasjert em konsu
lent lil planleggmga D1slnklsle1ar 
Magnus Follevåg representerer 
Vegvesenet som rådgjevar, då ve
gen er svært viktig for området og 
kan bl! fylkesveg med tida. 

Bergen - eit kultursenter 
- Del vil skje store endnngar 1
Nordhordland 1 åra framover. når 
del blir så nært knytta til Noregs 
nest største by, seier Follevåg. 

\ 

KROSSNESSUNDET BRU 

Knarvikområdet er e1l senter 1 n
vande utvikling. - Prekhaugområ
det og Meland kjem etter 1 tur og 
orden. Når Nordhordland får em 
nngveg vil der og skje endnngar. 
Med Kv1sti bru kan Osterøy oppleve 
at tyngdepunkta på øya vert forflytta. 
Alle kommunane vil bh påvtrka av 
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dei effektive kommunikasjonane. 
Felles for heile Nordhordland blir 
korte og raske samband til Bergen. 

- Men når all utbygging skjer i
stor-Bergen og ute 1 distnkta, kva for 
ei rolle skal byen Bergen spele 
oppe i det heile? 

- Byen innanfor dei sju fjell har

HOPE 

I 

��\\ 
�� \. 

OSTERØY 
13 

VAKSDAL 

no sjansen til å bli ein koselig by 
med brolagde gater og freda hus, 
eit «Gamle Bergen» i stor målestokk 
Byen vil alltid vere det kulturelle 
tyngdepunkt. eller staden der ein 
reiser for å handle i små, utsøkte 
but1kkar, eller berre for å ta seg ein 
tur på byn'. 

MODALEN / -
-

- Både byen og distriktet om
kring er avhengige av kvarandre. 
Det er her at god vegplanlegging 
legg tilhøva til rette for utviklinga. 
Eit godt utbygd vegnett vil fungere 
som ei pulsåre for eit llvskraftig 
samspel mellom byen og landd1strik· 
tet, seier distriktsleiaren. 
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I SALHUSBROEN: 

ET MILJØPROS 
MEDINNEB� 

s 
Da regjeringen aksepterte planene om flytebro over Salhusfjorden, var det 
under forutsetning av at de negative miljøkonsekvenser ble halvert i forhold 
til det omsøkte prosjekt. - Men vi stopper ikke på en halvering, sier 
plansjef Arild Eggen. - Jeg vil si det så sterkt at når dette prosjektet står 
ferdig, skal det bli svært vanskelig å påvise noen følger for miljøet i det 
hele tatt, sier han. 

I tillegg til at regJeringen ba om en 
halvering av milJøkonsekvensene, er 
det blitt nedsatt ei statssekretær
utvalg som skal kontrollere at dette 
blir fulgt opp Videre skal Samferd
selsdepartementet legge frem en 
proposisjon om prosJektet som skal 
behandles i vårsesjonen 1988 1 Stor
tinget 

- Med dette vedtaket i Statsråd
regner vi nå saken som avgjort; det 
blir flytebro, sier Eggen. Dermed 
må vi nå sette alle kluter til i den 
videre planlegging for å ta igJen 
den forsømte tiden. Statens vegve
sen i Hordaland har sammen med 
Vegdirektoratet satt opp en fore
løpig fremdriftsplan med åpnmg av 
broen høsten 1993. Det gir oss ca. 3 
år til planleggmg og 3 års anlegg
stid. sier Eggen. 

Allerede halvert 
- Hvordan rna planene endres for a
imøtekomme regJenngens krav? 

- V1 har allerede i dag planer
som er mer mIIJøvennlige enn det 
omsøkte pros1ekt. Oppnnnelig var 
det lorut::;att en total vannapnmg pa 
200 meter. fordelt pa 170 meler pa 
broen og 30 meter I Hagelsundet 
Under broen vai det beregnet en 
vegy til bunns Na har det vist seg 
at apn111gen I Hagelsw1det er pa 200 
meter. som gir et fritt vannspeil pa 
3'/0 meter Dessuten Oyter broen na 
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tre meter ned under vannflaten, slik 
at brakkvann tykkere enn tre meter 
vil som før strømme fritt under, sier 
Eggen. 

- Men vi er ikke fornøyd med å
redusere konsekvensene med en 
prosentdel. Det er bl.a. flere akva
kulturanlegg inne i fjorden som også 
i dag har store problemer med 
brakkvannet, og når broen står fer
dig må vi forsikre oss mot at vi skal 
få skylden for problemer som slike 
anlegg opplever, sier Eggen. 

Totalvurdering 
- Det første som skal skje nå er at
Bruavdelmgen i Vegdirektoratet
sammen med vår broseksjon skal
arbeide videre med siste revisjon av
forprosjektet. Her vil de foreta en
totalvurdermg av hvor dyp og bred
broen må være i forhold til kostna
der og mllJø. I dag er broen 3 meter
dyp og 17 meter bred. Vegvesenet
skal så Jobbe videre med under
søkelser i bassenget - brakkvann
stykkelse, saltvann. livet I siøen. 1s
forhold, osv. Her må v1 søke samar
beidspartnere som er eksperter
mnen disse områdene. Alle disse
forhold vil spille mn nar broens en
delige profil utformes. Jeg føler meg
temmelig sikker på al eiet vil bli
svært vanskelig a pav1se noen nega
tive konsekvenser nar broen ende
hg ligger der. sier Eggen.

Innebygget sikkerhet 

- Men det kan jo hende Jeg tar feil.
fortsetter han. - Og skulle jeg det,
så vil det foreligge en mulighet for å
forbedre gJennomstrømningen se
nere. Vi vurderer nå mulighetene
for å bygge omløpstunneller 1 noen
vassdrag, slik at vi legger en del av
vannmengden i en egen tunnell og
slipper den ut på 20 meters dyp ute
i fjorden. På grunn av at ferskvannet
er lettere enn saltvann, vil en der
med skape en rolenng av vannmas
sene, slik at ferskvannet blander seg
med siøvannel, og mengden av
brakkvann blir dermed redusert.
Dette kan være en permanent løs
nmg eller benyttes spesielle deler
av året.

- Så det hadde ikke vært aktuelt
a gå 1 gang med dette prosJektel på 
forhånd? 

- Ne1. det er mgen grunn til å
mvestere 1 et slikt anlegg når vi fø
ler oss sikre på at det ikke vil bli 
nødvendig. Vi har bare lagt mn 
denne ekstra sikkerheten 1 prosJek
let for det tilfellet at vi skulle ta fell. 
sier Eggen 
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var. 17. 0-30.0 m 

Disse målene fra den siste 
revisjonen er det 
Vegvesenet nå arbeider 
med, for å få en fonn som 
sikrer miljøet i fjorden best 
mulig 

'cu 
I 

.1_ 3. 0 m

- Når denne broen åpner vil det
være av stor betydning både for lo
kalbefolknmgen, Bergensregionen
og hele Vestlandet for øvrig, sier
Eggen - Hvis det ikke blir noen
ytterligere forsmkelser, må v1 finne
en dato høsten 1993 som ikke er
opptatt fra før, for jeg tror åpnings
dagen vil bli husket som en før-og
etter-broen dato Skulle vi hatt H.M.
Kongen til å åpne en bro, så måtte
det vært nettopp denne. Broen vil
ha en voldsom betydning for den
videre utbygging av Nordhordland,
for etablering av næringsvirksomhet
og bosetning. Med denne broen kan
folk arbeide 1 Bergen og bo i Nord
hordland, med 20 minutters reisetid
til byen.

KNARVIK 

- Det måtte vel være utenom
rushtiden, det da? 

PlansJef Eggen har store vyer for 
fremtiden i vårt distrikt; - På det 
tidspunkt når broen åpner har vi fått 
et topp moderne vegsystem fra 
Åsane og inn til sentrum, så det vil 
ikke være noe rush igJen å snakke 
om Toppen 20 minutter vil det ta fra 
Knarvik og mn til byen. fastholder han. 

' 
' 

'\ 
' 
' 

' 
' 
\ 

STEINESTØ 

Salhusbrua med rilstøytande vegar. 

VEG I VEST - 15 



SKILTING LANGS VEGENE 
Vegen er et område der mange 
mennesker ferdes. Som sådan er 
dette området attraktivt som utstil
lingsplass for tilbud på varer og tje
nester. 

De næringsdrivende og trafikan
tene kan ha felles interesse i denne 
formidling. Som næringsdrivende 
når man på en enkel måte frem til 
kjøpere, og som kunde blir man 
man på denne måten raskt og effek
tivt orientert om tilbud på varer. 
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Rent prinsipielt har vegvesenet 
selvfølgelig ingenting i mot at slike 
budskap formidles, men det store 
problemet er at plasseringen av 
disse reklameskiltene ofte kolliderer 
med hensynet til trafikksikkerheten. 

Storlmgel har gJennom veglovens 
paragraf 33 gitt regler for hvordan 
reklameskilt langs offentlig veg skal 
plasseres, og har også pålagt veg
vesenet plikt lll a se til al regelver
ket overholdes 

Etter nevnte bestemmelse (veg
loven paragraf 33) kan man utenfor 
tettbygd strøk ikke sette opp rekla
meskilt nærmere enn 30 m fra ve
gens midtlinje, bortsett fra at man på 
forretningsbygget kan reklamere for 
egen virksomhet. 

Innenfor tettbygd strøk har man 
mgen absolutt grense for avstand fra 
offentlig veg. Del kan imidlerlld ikke 
settes opp reklameskilt på selve ve
gen, på vegrekkverk. gangbroer 
etc . eller på andre mslallasJoner 
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som tilhører vegen. Man må heller 
ikke plassere reklameskilt slik at de 
direkte hindrer ferdselen, f.eks. på 
fortauer. 

Skiltene må heller ikke hindre 
sikt, dette QJelder så vel sikt i kryss/
fotgjengeroverganger som sikt til 
trafikksignaler. Skiltene rna dessuten 
ikke ha en slik utforming at de kan 
forveksles med trafikkskilt. 

Reklamesk1liingens formål er jo å 
tiltrekke seg folks oppmerksomhet. 
Dette kan føre til at trafikantene blir 
distrahert og mister oppmerksomhe
ten i forhold til veien og trafikken. 
Dessuten kan skiltene i neste om
gang føre til raske og brå reaksjoner 
hos trafikantene, så som stopp, av
svmgmg etc. Dette kan for andre 
trafikanter være uventede bevegel
ser, og resultatet kan da lett bli tra
fikkuhell. Ifølge veglovens paragraf 
33 har vegvesenet rett og plikt til å 
fjerne ulovlige skilt. Skilt som står på 
vegens eiendomsområde kan fjernes 
uten videre. Ulovlige skilt utenfor 
dette området kan fjernes etter et 
enkeltvedtak. 

Ved annonsering i aviser varsler 
vi om bestemmelsen, saml at vi gir 
et forhåndsvarsel for fjerningsved
tak. Skilteierne far da en kort frist til 
selv å fjerne skiltene. Etter denne 
tid blir ulovlige skilt fjernet 

fjerning av ulovlige reklameskilt 
er kostbart for ve;ivesenet, og vi har 
også an!ednmg ttl a kreve vare utgif
ter ul arbeidet refundert. 

Vi har forståelse for at den en
kelte skilteier kan ha problemer 
med å akseptere at nettopp hans 
skilt representerer noen fare, og at 
han kan synes at vegvesenets folk 
er altfor nidkjære i å få fjernet et 
enkeltstående reklameskilt. 

Vegvesenet har plikt til å fjerne 
ulovlige skilt, og her må alle be
handles 11kt. V1 legger stor vekt på 
at samtlige sk1lte1ere skal få lik be
handling uansett hvor de har ad
resse. Man kan jo forestille seg 
hvordan veiene ville se ut dersom 
en uhemmet reklamesklltmg var til
latt. 

Vår overordnede målsetting er 
hensynet til en trygg og sikker tra
fikkavviklmg, og v1 anser 1 denne 
sammenheng arbeidet med å fjerne 
ulovlige reklamesk1It som viktig. Det 
er lett å være enig om at antall 
ulykker i trafikken er for høyt, og at 
tiltak som kan bedre trafikksikkerhe
ten derfor er ønskelig 

H Nøding Njøten 



Veg 1 vest er 1 stadig framgong. 
Bladet skal 1 år korne ut fire gonger. 
og glede sme trufaste lesarar med 
ferske nyhende (neslen) og anna in
teressant stoff. Sa arbeidsmengda 
har auka, og dtfor har vi tilsett em 
ny allmu!tgmann. som skal ga redak· 
løren til hende Han er em teneste 
v11!1g og smil ung lyr. og v1 kallar 
han berre for Kraken Han skal 
hJe!pe til I Personalnyll spalta og 
ønslqe nye !olk velkomen ou rJrntu 
k.-,1 e 1ub1lcintar og dndre som hai 
nol<o a lem" Han skal og følgJe nøye 
111ed YVi.l som sk1e1 pa 1d1 c�tts orJ 
irit1dsfronten Men de11 v11<t1qc1ste 
<1p1xic1v" 11,111 l1c11 fall et a drci I q,.mq 

11' v1.<;1vu.,·1 

ei brevspalte kor de1 tilsette kan få 
lufte hjartet sitt med meiningar, ris 
og ros. tips og gode 1dear og mylqe 
anna. 

Dette synes v1 er så v1kt1g at for å 
hjelpe den lille fyren har vi gitt han 
lttt pengar så han kan honorere de1 
som er så smile å skrive til han med 
99 kroner for det som lqem I bladet 

Elles er det berre å seie at om 
han viser seg å vere em Omk og 
arbe1dsam liten krake. sa kan v1 sik 
kert utvide arbe1dsomrada hans 
med tida. Så om der er nokon 1 
Vegvesenet som kan ha bruk for 
Kraken sine tenester. kan elet vende 
seg 111 redaktøren. som vil sia om 

det er noko som den lille kråken 
kan gjere Vi har fått nyss om at han 
har mange slqulte talenter, så det 
skal bli spanande å sjå han utfolde 
seg 

Redaktøren 

PS! 

Neste nummer kjem ut 15. september, 
og brev tilbrevspalta må vere 
innleverte innan 1. august. 
Du kan godt vere anonym i bladet, 
men redalcsjonen må ha navn og 
adresse for å kunne gje honorar. 
Siden det er Kråken som har ansvaret 
for spalta, skal ane brev inn.Jeiast 
med «Herr redaksjonssekretær» 
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Veg i vest har og gleda av å ønskje 
velkomen mange nye tilsette i dette året. 

Dei som har begynt i Vegvesenet i 
Hordaland fram til 15. mai er: 
Kjersti Myre Avdelingsingeniør Januar 

Solfrid Nilsen Kontorfullmektig Februar 

Britt-Karin Hammer Kontorfullmektig Februar 

Kristian Kårbø Maskinførar Mars 

Magne Gjeraker Mekanikar April 

Marit Thorsen Kontorfullmektig April 
Magnar Røen Maskinførar April 
Alf N. Tveit Sjåfør April 
Bjørn Tore Sætervik Stasjonssjef April 
Kjell Erik Myre Avdelingsingeniør April 
Lars Larsen Avdelingsingeniør April 
Vebjørn Aksnes Ingeniør April 

Gunnar Djuve Overingeniør Mai 

Tone Høyland Staple Avdelingsingeniør Mai 

Svein A. Brekkhus Maskinførar Juni 

Roger Andersen Fagarbeidar Juni 

Dei som har blitt pensjonistar sidan sist: 
Lars Grindheim, Hermann Ettesvoll, Hjalmar Nesse, 
Gunnar Gravdal, Nils Tvedt og Martin Sørensen. 

Dei som har slutta er: 
Einar Noremark 
Svein Kornerud 

Pål A. Haugen 

Overingeniør 

Jurist 
Oppsynet 

Veg i vest vil ønskje 
tillukke med dagen til 
dei som har store 
dagar fram til neste 
blad. 

Dei som fyller 50 år: 
Ola Tangedal, 22. aug. 
Astrid Børve Lutra, 8. sept 
John H. Medhus, 9. sept. 
Tor T. Rønhovde, 23. sept. 

Dei som fyller 60 år: 
Johannes R. Vågen, 5. juli 
Dagfinn Blindheim, 18. aug. 
Ottar Solberg, 28. aug. 
Olav G. Anderaa, 24. sept. 

Desse vil og motta 
ei gåve frå Vegvesenet 
i form av ein gåvesjekk. 
Vi gratulerer! 

TAKK 
Hjerteleg takk for helsing og 
gåve t11 60-årsdagen min. 

Helsing Sverre Borge 

Hjarteleg takk til arbeidsvener 
i Nordhordland og Asane for 
blomar og fine gåva. 
Takk t1l GJerv1k vegstasJon 
for fo1 tllstelling då eg slutta. 

Helsing Hjalmar Nesse 
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Vegvesenet sine hytter er stadig eit 
populært tilbud som dei tilsette flit
tig nyttar. I påsken er det fullt på 
alle hyttene, og i år har vi fått ein av 
hyttegjestane, Einar Nordgulen, til å 
slaive nolae ord om korleis påsken 
arta seg for fire tilsette med ektefolk 
og bom på hytta: 

Gjestane begynte å komme til hytta 
fredag 10. apnl, og etter som da
gane gjekk, fann !leire vegen hit -
mnt1l alle 14 var på plass onsdag fø
remiddag. 

Ramma rundt påskeferien her 
oppe blei slett 1klqe øydelagd av 
ver- og føretilhøve Sola var både 
vakker og varm dei fleste dagane. I 
slalåmbakken krydde det av kost
bart utrusta akrobatar V1 som stilte 
med langrennski og raud anorakk 
med ulveskmnskant rundt hetta. følte 
oss remt ant1kvansk, men kom oss 

;;(J VI .c; I \/I .'.;'I 

SPORT - FRmD 

gjennom bakkane utan altfor mange 
knall og fall. Nokre av oss var ut
styrde både med langrenn- og sla
låmski, og dei kunne fortelje at det 
faktisk var enklast å gå slalåm. 

Traktene rundt Seljestad er elles 
heilt ideelle for turgåing, så dit f6r vi 
pu!Jevis og opplevde vidunderleg 
vinternatur på suteslaus vandring i 
det tempo som måtte høve. Brune 
vart vi og. 

No var vi iklqe berre ute etter 
makelege tidsfordnvturar; fysisk 
hardkøyr er alltid e1 utfordring. Ein 
tur til Røldalsmpa representerer e1 
slik kondisjonsprøve, som opptil 
fle1re gJekk gJennom Det var em 
siger å nå dit opp, då vi stod der 
med utsikt over em mektig del av 
vårt kongenke. 

Turen nedatt gjekk så forti Men 
den var frydefull. spennande og litt 
farleg i bratthenget lengst nede, og 
alle var samde om at det hadde 
vore em gild dag. 

Skjærtorsdag var veret motbyde· 
leg, men 1klqe verre enn at alle var 
ute og mosJonerte Innatt kom em 
med regndråpar henQJande I hårtu· 
stane og roser 1 kmna - strålande 
tilfreds med tilværet Sa langvang 
vart 1klqe vergudane sitt rasen. 
allere1e fredag var det nmeleg ute 
ver. og lau1 ddgen rann med fa skyer 
og mest sol lJe1 blei arra11ger1 mas 

Hyrtekos 1 Hordadalen AJ7Jkkelforfattar 
Einar Nordgulen med frue Reidun. 

Gjengen i raudt i sporet, frå venstre: 
Gina Kartveit, Egil Hylbak, Berit 
Rydheim, Ellen Brown, Terje Rydheim, 
Emar Nordgulen. 
Hordatun skisenter i bakgrunne. 

keraderenn i slalåmbakken denne 
dagen, og dette trekte mylqe folk 
hit 

I hytta hygde ein seg med koldt
bord om kvelden; ein fin ide for å 
gjere ende på alt medbrakt! Og hytta 
er som skapt for god atmosfære 
blant gJestane . Kjøkenet er høveleg
stort for eit dusm menneske, og også 
elles skal hyttestyret ha ros for sitt 
arbeid med å skape komfort og tnv
sel. Her kan dei unge vere for seg 
siølve med sm musikk og prat. lik
som de1 vaksne har sin plass for em 
passiar. Her kan em treklqe seg til
bake for em middagslur, eller rett 
og sle1t leggJe kabal. Desse paske
dagane var giestane stort sett samla 
1 TV-stova om kveldane. og her 
gJekk det for det meste pa mampu
lation og bondebndge. yatz1 og 
kryssord De1 pur unge hadde funne 
fram til e1t interessant diskotek e1t 
par tunnellar lenger nede I dalføret 
og dit for det som regel 

Em kveld drog nokre av det 
vaksne pa dans og. til Solfonn Tu 
nsthotell der de1 hygde seg sto1 ve 
ges Nachspiel fylgde med speke 
lqøtt som hovudmgred1ens 

Summa sul!larum 
E1 kJa:1 komen avkoplmy e111 111 

sp1rasion til ny innsats for felles 
beste OLJ takk fOJ det' 

,, 



Den n e frontfiguren 
til Bilti synet i Bergen 

NAVN: 
Bjørn Tore Sætervik 
BAKGRUNN: 
Ingeniørutdannelse på 
NKI-skolen i Bergen og 
Oslo. Diesel- og 
understellsreparatør i 
Sporveien. Ingeniør på 
Biltilsynet fra 1974. 
Stasjonssjef på Stord siden 
1981. 
SIVILSTATUS: 
Gift, to barn på 11 og 13 år, 

PA FRITIDEN: 
Samvær med familien, og 
gjeme på hytten i 
Sunnhordland, med båtliv 
og fiske. Har ellers sterk 
dragning til det store 
utland, har bl.a. vært i 
Afrika tre ganger. 

Biltilsynsstasjonen i Bergen har fått 
ny sief. etter at den forrige rykket 
opp som Biltilsynssjef for Hordaland. 
Det er ingen nybegynner i faget 
som nå bekler sjefsstolen. I 13 år har 
Sætervik vært ansatt i Biltilsynet, og 
har steget i gradene jevnt og trutt 
fra han begynte med vektkontroll i 
1974 

Av de ansatte på stasjonen har vi 
fått vite at han er en smilende, blid 
og omgjengelig kar, som har en 
ekte interesse for sine medarbei
dere og deres arbeidssituasjon. Han 
er oppmerksom og har et våkent 
øye for de ansattes ønsker og be
hov Fra første stund har han arbei
det med å utvikle nye og bedre ar
beidsrutiner. Bakgrunnen for det er 
den håpløse arbeidssituasjonen de 
fleste på Biltilsynet opplever til da
gen, med stor underbemanning og 
et nærmest umenneskelig arbeids
press. Sætervik går igjennom gamle 
arbeidsrutiner med skarpt blikk og 
llltakslyst, og har jevnlig møter med 
representanter fra de ansatte, for å 
utvikle nye rutiner i fellesskap. 

Det første han fikk mnført var et 
digitalt køsystem i publikumseks-

pedisjonen, slik at folk slipper å stå i 
kø. 

- Det er et mål å bedre servicen
overfor publikum, og det gJør vi først 
og fremst ved å lette arbeidspresset 
til de ansatte, sier Sætervik. 

En overraskelse 
Til tross for at Sætervik etter alt å 
dømme egner seg som leder for en 
større flokk, var det en overraskelse 
for ham at han skulle bli sjef for 
stasjonen i Bergen. 

- Jeg tenkte overhodet ikke på
denne stillingen, sier Sætervik opp
riktig. - Stasjonen hadde en ung 
leder, så det falt meg ikke inn at 
den kunne bli ledig. Vi trivdes godt 
på Stord, men vi ville gjerne flytte 
hjem igjen til Bergen. Jeg søkte 
noen jobber utenfor etaten for å 
komme tilbake, men i dag er jeg 
glad for at jeg ikke fikk dem, sier 
Sætervik. 

- Var det hjemlengselen som ble
så sterk? 

Sætervik humrer hil, - Nei, det 
var vel i grunnen mest det at vi fikk 
anlednmg til å overta barndoms
hjemmet mitt på Sk]old Og så er 

det jo noe eget med Bergen og det 
å ha sin familie og venner rundt seg, 
sier Sætervik. 

Har bakkekontakt 
- Hva er forskjellen på jobben din
her og på Stord?

- Det er en vesentlig forskjell, og
det er at på Stord var stasjonen så
pass liten, med seks ansatte, at sta
sjonssjefen tok del i det daglige 
arbeidet, fra kontroll av biler til før
erprøver. Her har vi nesten ti gan
ger så mange ansatte, så det er mer 
enn nok administrative oppgaver til 
å fylle en arbeidsdag. 

- Savner du det å «stå på gøl
vet»? 

- Tja, - på en stor stasjon kan
det være en fare å bli fjernet fra det 
egentlige arbeid som blir utført her. 
Men det er en stor utfordring å få 
hjulene til å gå mest mulig knirke
fritt, og det krever at jeg også følger 
nøye med i det som skjer på stasJo
nen til enhver tid, sier Sætervik. 

Førerprøven 
For en leder av Norges nest største 
biltilsynsstasjon er arbeidet for økt 
trafikksikkerhet et naturlig hovedmål 
i det daglige arbeidet. Biltilsynet har 
en sentral rolle i arbeidet med å 
trekke opp nye linjer for føreropp
lænng, utekontroller og nye felter å 
sette inn ressurser på. Sætervik har 
kastet seg inn i arbeidet på et bredt 
felt, og det mest nærliggende er 
den nåværende førerprøven. 

- Førerprøven slik den er i dag
har endret seg lite siden krigen Vi 
har fremdeles en teoretisk prøve og 
en kjøretur. og her kan mye gjøres, 
sier Sætervik. 

- Det kommer stadig nye grup
per som skal ha førerkort, til vi 
kommer til det stadium at hver og 
en skal ha det. Det er et spørsmål 
om ikke selve prøven burde utvides 
i takt med dette. Vi bør kanskje 
også ha en adferdstest som viser 
elevenes holdning til trafikken I dag 
må vi gi dem lappen hvis de har det 
gitte antall spørsmål nktig og lqører 

Forts neste side
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ANLEGG SOM STARTER I 1987 
Veg nr. Anlegg Start mnd. Ca. ferd. 

Rv 7 Fossli - Dalberg Febr. 87 87 
Rv 7 G/S-veg Fossli-Sæbø Febr. 87 88 
Rv 7 Kyskred Apr. 87 87 
Rv 14 Røykenes Okt. 87 88 
Rv 14 Eidsvåg Jan 87 88 
Rv 14 Eidsvågturmell Aug. 87 88 
Rv 14 Hesthaugen-Farvatn Jan 87 88 
Rv 14 Storbotn-Hesthaugen Mars. 87 88 
Rv 14 Haugsvær-Hopetunnellen Apr. 87 88 
Rv 14 Sædalsvn. -Hagerupsv. Juli 87 88 
E 68 V/Indre Ålvik Jan. 87 87 
E 68 Bjørgumparsellen Høst 87 88 
E 68 Samnanger Des. 87 89 
E 68 Neshaugane-Lone Apr. 87 88 
E 68/ Christiesgt. 
Rv 14 (X.Nyg.gt. -X Kaigt.) Juni 87 87 
E 76 Hordalia Juni 87 89 
E 76 Røldal sentrum Aug. 87 89 
Rv 544 Ranavik f.k Aug. 87 87 
Rv 546 Husavik f.k. m/tilfv. Jan. 87 87 
Rv 547 Våge ferjekai Juni 87 88 
Rv 547 Heggland bru Juni 87 87 
Rv 550 Måge - Skiparvik Jan 87 88 
Rv 550 Velure Mai 87 87 
Rv 556 X fv.Sælen-Straume bru Des./Jan. 87 87 

Rv 561 Harkestadparsellen Febr. 87 87 
Rv 561 Blomparsellen Okt 87 88 
Rv 571 Hernes tunnel! Juni 87 88 

Rv 572 Granvin-Brura vik Mars 87 87 
Fv 180 Austvik-Brandasund Sept. 87 88 
Fv 210 Lokøy-Sylta Apr. 87 87 

Fv 108 Kinsarvik· Hus Aug. 87 87 
Fv 137 Lønningdal-Hauge Apr. 87 88 
Fv 155 Vassnes-Kolbeinsvik Aug. 87 87 
Fv 307 Tvinne-Palmafoss Aug 87 87 
Fv 121 Nortvedtgrend Høst 87 88 
Fv 219 Veg til Ramsøy Des. 87 88 
Fv 225 Veg til Turøy Apr. 87 88 
Fv 410 Veg til Toska Apr. 87 88 

Fv 422 Veg til øyane i Austrheim Aug. 87 88 
Fv 101 Sekse-Hovland 

Den nye front- ... 

F'ra foregående side 

feilfritt I en halv time Ind1v1duell 
modnmg og holdmng til trafikken er 
svært forskjellig hos elevene. og 
kanskJe dette er vurdermger som 
også burde være med w1der fører 
prøven. sier Sætervik 

Ut på veiene 
\/1 holde, OCJSa pa med et pro 

?.2 VCG I VCST 

Apr. 87 87 

siekt med utvidet landeve1sk1øring, i

samarbeid med kjøreskolene, og v1 
har også en del andre mteressante 
prosJekter på gang for å øke trafikk
sikkerheten på veiene. V, ser det 
som en service overfor publtkum, 
det å være til stede. skjerpe kra
vene overfor oss selv og bilførerne. 
være streng når det trengs. Vt har 
nå fått seks nye st11lmger tII B1lt!lsy
net I Bergen, og vil g1erne bruke 
disse stilllngene til flere utekontrol
ler Ikke fordi v1 så gJerne vII dra 

Merknad 

Siste smalparti, topp Måbødal 
Gml.veg opprustes til g/s-veg 
Rasoverbygg Kyskred (Eidijord) 
G/s-veg 
Ny veg kryssløsning 
Ny tunnell 
Ny veg 
Ny veg 
Ny veg 
Trafikksikring, lys, refuger 
Utbetring 
Ny veg, nytt kryss med fv. 306 
Tunnell 
G/s-veg 

Nytt bærelag, nytt dekke m.m. 
Ny veg 
Ny veg 
Toalettanlegg 
Ny ferjekai 
Ny oppstillingsplass 
Forst. 10 tonn 
Ny veg 
Skredoverbygg 
Utbetring, g/s-veg, 
nytt kryss m rv. 557 
Ny veg 
Ny veg 
Ny tunnel! i framtidig samband 
Bulken - Dale 
Utbetring 
Ny veg 
Siste parsell, veg til øyane 
vest for Sotra 
Forsterkning 
Ny veg 
Forsterkning 
Forsterkning 
Utbetring 
Nyanlegg i samband med massar 
frå Sture/Mongstad 
Nyanlegg i samtJand med 
massar frå Sture/Mongstad 
Nyanlegg 
Trafikksikring 

skiltene av bilene til folk, men fordi 
vi ser på det som en service overfor 
maJoriteten av trafikanter, både ga.
ende og kjørende, som opptrer hen
synsfullt og korrekt 1 trafikken. De 
som 1klqe gJør det, skal få merke at 
v1 er blitt flere. Etter mange år som 
tapere I et kappløp med tiden, vil 
de nye st1llmgene endelig fa oss 
over på of

f

ensiven igjen Og det er 
en s1tuas1on som v1 skal vite a ut
nytte. sier den nye stasJonssJefen 
med stor overbev1snmg 



Kjøring med for ... 
Fra side 10 

mnnellen slqer dette til stadighet. 
Jeg har nettopp fått melding om at 
gangbroen ved Lagunen har blitt 
påkjørt på nytt. Ellers er del skader 
på gangbroene 1 B1rkelandskrysset. 
pa Sandsh. Storetveit, Biørndalskrys
set, Olsvik. Askøy, kort sagt, overall. 
Broene er ikke konstruert for å tåle 
påkjørsel fra vogntog som kommer 
lqørende 1 60-80 kilometer i timen, 
sier vegmester Kråkenes 

Odda vegstasjon: 
Ca kr 350 000 årlig. Skader pa 
vanns1knngssystemer - alummiums 
platehvelv i tak og ve( ger -, lam
per. vent1lasjonsanlegg, galge ned
kjørt utalllge ganger og kondemnert 
i 1986 

Voss vegstasjon: 
Ca. kr. 200.000 årl!g Skader på 
vanns1knngssystemer aluminiumspla
ter og etaform isolasjonsmatenell. 
Skader på stålbånd til montering av

1solas1onsmateriellet. stålbånd blir 
revet fra taket og henger ned til fare 
for de neste trafikantene. 

Gjervik vegstasjon, 
Nordhordland: 
Mmdre skader på vannsikrings
anlegg. En enkeltskade 1 1984 beløp 
seg til 180.000 kr. 

Stord vegstasjon: 
Gangbro påkjørt og skadet for tre år 
siden. metallnster i bunnen ble re
vet av. Broen midlertidig stengt, re
parasion kr. 25.000. Skiltportal på 
Sandvikvåg revet ned i fjor, repara
sjon kr 30.000. 

Hop vegstasjon, Bergen: 
Skader på mstallasioner; portaler. 
lamper. vifter, gangbroer. skilt etc 
ca 700.000 1 årlig gJennomsrntt Ikke 
medregnet utgifter t1I utbedring av

betongarbeider 

Hva kan gjøres? 
Leder for vegbruksseksJonen, Lars 
Juvik, sier til Veg i Vest at flere løs
ninger har vært diskutert. men at ett 
enkelt v1rkem1ddel ikke er nok; det 
må en kombinasjon av tiltak til for å 
bøte på problemene. 

- For å prøve å komme høyde
problemene til livs 1 forbindelse 
med tunneller og gangbroer etc , 
har v1 fått utviklet en ny type hin
dermarkermger som henges opp 
over kjørebanen. Selve hindermar
kermgen er fjærbelastet slik at den 
vil g1 elter ved kraftig trykk fra høye 
transporter. Hvis kjøretøyet passe
rer, vil markenngen gå tilbake til 
utgangsposisjonen Poenget er at 
kjøretøy som ikke kjenner sin egen 
høyde eller prøver seg, skal få et 
skikkelig varsel om at de er for høy. 
En shk hmdermarkering skal v1 nå 
teste ved E1dsvågtunnellen 1 Bergen, 
sier Juv1k 

Et annet v1rkem1ddel som har 
vært mye omdiskutert er å mnføre 
en generell høydegrense 

Vegvesenet har nå rettet en hen
vendelse til Vegdirektoratet. hvor

det bl!r foreslått en generell høyde
grense på 4.5 meter for hele landet. 
Men en slik ordning kan vegvesenet 
eller pol1t1et 91 d1spensas1on for 
høye maskintransporter som ikke 
har andre mu!Jgheter til å komme 
seg frem, og dirigere trafikken når 
slike transporter må ta seg frem 
f.eks. i midten av en tunnell. Der
hvor der er andre muligheter kan
en bistå med råd og veilednmg om
lasting og omkjøringsveier.

V1 g3ør nå hva v1 kan for å redu
sere dette ulykkespotensialet En ny 
regel vil medføre adsk11llg ekstra 
arbeid. men både ekstraarbeid og 
eventuelle nye st1l1111ger kan fullt ut 
forsvares med de økonomiske tap v1

1 dag har pa grunn av denne kJønn
gen Og ikke mmst av hensyn til tra
fikksikkerheten er dette et nytt ar
beidsområde som Vegvesenet 
Hordaland er beredt til a ta på seg 
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